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Van de voorzitter

De Landbouwtransitie? Wij zijn alvast begonnen!
Bij het aantreden van een nieuwe bestuur klonk vanzelfsprekend: 'Waarop gaan jullie je
focussen?' We hebben vier prioriteiten vastgesteld, opdat Land van Ons:

een goed herkenbare groene stem is in Nederland.
aantrekkelijk is voor nieuwe deelnemers en kapitaalverstrekkers.
deelnemers met hoofd en hart betrokken houdt en bindt.
vrijwilligers hun rol met voldoening laat vervullen.

Ha, denk je, mooie woorden, maar wat houdt dat precies in? Mag ik een poging doen?
Eerst wil ik zeggen dat we een goedlopende burgercoöperatie zijn. Blijven doen wat al
goed werkt, is dan ook de basis van verdere vooruitgang. We gaan ijken en keuzes maken.
Bijvoorbeeld door helder te formuleren en te overwegen:

met wie we willen samenwerken.
welke criteria we hanteren bij het werven van nieuwe percelen.
Idem voor het aantrekken en aanstellen van pachters.
nieuwe mogelijkheden van interactie met alle deelnemers.
de voor- en nadelen van een Raad van Toezicht.

Voor veel van deze vraagstukken zit de expertise in de eigen organisatie maar vinden we
die ook erbuiten. De antwoorden hierop geven onze koers aan en maakt helder wat we
gezamenlijk willen oppakken. Als nieuw bestuur gebruiken we de eerste honderd dagen
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Actuele aantallen: 

27.258 actieve leden

20 percelen

306 ha grond aangekocht, 7,6 ha in overdracht

om goed om ons heen te kijken, bezoeken af te leggen, te luisteren en strategische
stappen voor te bereiden. De organisatie en missie zijn stabiel genoeg om daar de tijd
voor te nemen.

Tot slot twee voorbeelden waaruit het belang van burgercoöperaties als de onze blijkt.
Historicus Bas van Bavel schreef onlangs een pleidooi voor coöperaties als antwoord op
maatschappelijke vraagstukken (Financieel Dagblad 3-2-2024). Hij zette uiteen dat
woningcoöperaties ooit de hel� van alle woningen beheerden, met als doel fatsoenlijk
woonruimte voor iedereen. Gaan coöperaties in de toekomst ook 50% van de
landbouwgronden beheren - en blijvend?
Eerder deze maand was ik op een prijsuitreiking voor goede initiatieven. Opvallend: daar
vielen vooral burgerinitiatieven in de prijzen, allemaal voor een gemeenschappelijke,
goede zaak. Zo gezien is Land van Ons onderdeel van een veel grotere beweging die
verbindt en het positieve doet. Niet tegen elkaar, maar met elkaar. Constructief activisme
met als doel een boerenland goed voor boer, grond, natuur, voedsel, water, lucht en
landschap. Beste deelnemer, weest trots dat u meedoet. En vertel het iedereen!

Philippe Terheggen

Voorzitter bestuur Land van Ons

Op 18 april houden we een Algemene Leden Vergadering, bij voorkeur met 'live publiek'. Ken
je een betaalbare locatie waar we een hybride vergadering kunnen houden met 100
personen, met goede voorzieningen voor een livestream en centraal gelegen in het land?

Gemankeerde percelen

Geen aankoop, doel toch bereikt?

De afgelopen vijf maanden kochten we elke maand een nieuw perceel: in Houten, Soest,
Noordeloos, Udenhout en Aagtekerke. Het een na het andere perceel viel in Onze
schoot… Zo lijkt het, maar dat is schijn.

In de afgelopen vier jaar gingen er verscheidene gewilde percelen aan onze neus voorbij.
We staken er vaak ontzettend veel tijd in en werden er soms moedeloos van. Toch bracht
het ook voldoende teweeg. Eind 2021 bijvoorbeeld deden we een gooi naar de meest
vruchtbare grond van Europa, in Zeewolde. Facebook/Meta zou daar 160 ha gaan
volbouwen voor een hyperscale datacentrum, en had de hel� ervan al in bezit toen wij
publiekelijk onze vinger opstaken. Er waren complicaties, het RijksVastgoedBedrijf (RVB)
was eigenaar van de andere hel� en Land van Ons werd door de media over het Didam-
arrest bevraagd: volgens dat arrest mocht het RVB niet een perceel 1:1 doorverkopen, en
moest Land van Ons er naast Meta er ook een gooi naar kunnen doen.

Zover kwam het niet, de gemeente hield voet bij stuk. Het leverde wel veel publiciteit op
waardoor veel Nederlanders kennis maakten met Land van Ons.

Een jaar daarvoor ging het ʻmisʼ in Den Bosch. We waren ver gevorderd met de aankoop
van een mooi perceel, het perceelteam was bijna gevormd en de naam was bedacht:
Meristeem. Door onduidelijkheden binnen de gemeente ging het uiteindelijk niet door.



Begin 2022 brachten we een bod uit op een deel van de Lutkemeerpolder bij Amsterdam.
Ook daar wordt vruchtbare kleigrond geasfalteerd en komen er enorme distributiedozen.
Land van Ons trok samen op met het actiecomité van Voedselpark Amsterdam en de
gesprekken met de gemeente. Ook dat leverde veel publiciteit op, maar tot een aankoop
kwam het niet. We blijven de acties voor behoud van dit laatste stukje boerenland op
fietsafstand van Amsterdam steunen. (Zie ook hierna in deze Landscoop bij Team
Amsterdam.)

Ruim twee jaar lang probeerden we de Volencampen te kopen, een stuk landbouwgrond
midden in Culemborg met ook hier het RVB als eigenaar. Ze wilden er een ruilperceel voor
terug, dus kochten we een perceel in Ede. Maar dit keer was het Didam-arrest spelbreker:
anderen moesten ook een bod kunnen doen. Het RVB besloot uiteindelijk niet te
verkopen - einde van een lang gekoesterde droom.

Toch blijkt inmiddels dat de ʻstrijdʼ niet voor niets was. Het RVB hee�, geïnspireerd door
de acties en argumenten van de Culemborgers en Land van Ons, onlangs besloten het
perceel uitsluitend onder SKAL-voorwaarden te verpachten. Voor nu en voor altijd.

Onze invloed laat zich niet alleen gelden bij concrete aankopen en beheerplannen. We
zetten grondeigenaren aan het denken en geven gelijkgestemde partijen een steuntje in
de rug. Dat geldt vast ook voor de eigenaren en boeren op tal van percelen met wie we
geen overeenkomst konden bereiken. Dank aan alle vrijwilligers die onverdroten hun
energie blijven geven bij het verwerven van veelbelovende percelen in alle provincies.

Instemming aankoop Aagtekerke
Op basis van de stemronde (4.795 stemmen waarvan 99% instemming) gaat het bestuur
over tot de aankoop van een perceel van 7,3 ha bij Aagtekerke (Walcheren). Het ligt in een
landschap met een afwisseling van laaggelegen poelgebieden en hogere kreekruggen,
relatief kleine kavels met houtwallen en wegen met beplanting. Lees de
achtergrondinformatie. 

Even voorstellen: Annemarijn Koop
Met het aantreden van nieuwe bestuursleden zijn we een interviewserie met hen gestart.
Vorige maand was er een interview met voorzitter Philippe Terheggen. 

Deze keer wordt secretaris Annemarijn Koop geïnterviewd. Zij is meer dan de
calculerende ambtenaar die leiding gee� aan de Green O�ice van de gemeente
Amsterdam. Tweeëntwintig jaar werkzaam op talloze plekken in het gemeentelijk
apparaat hee� voordelen voor wie de gemeente wil ombuigen in de richting van meer
duurzaamheid. Kennis en ervaring met veranderingsprocessen natuurlijk ook. En daar
komt nog een flinke scheut persoonlijke motivatie bij. Baan en vrijwilligerswerk bij LvO
sluiten mooi op elkaar aan: mensen in beweging krijgen is haar werk en haar hobby. De
boer op gaan, o dat deed ze al als kind. Lees

Verhoging lidmaatschap volgt later
Per 1 maart 2024 zou de jaarlijkse bijdrage van deelnemers wijzigen van €20 naar €30. Het
is gebleken dat de juiste technische en administratieve verwerking meer tijd vergt. We
verwachten de wijziging medio april te kunnen invoeren. We houden je op de hoogte.

#Dur�evragen: 

Help ons bij marketing, communicatie en organisatie-taken en klussen
Land van Ons wil blijven groeien in deelnemers en in m2ʼs. Om dit slimmer,
communicatiever en met meer impact te doen hebben we meer vrijwilligers nodig. We
zoeken mensen met ervaring als organisatorische duizendpoot, marketeer, sales, data-
analist, social advertising, emailmarketing, Power BI, SEO, GA4 en DTP. En ook mensen
die willen helpen met administratieve ondersteuning, financiële administratie,
marketingdata, interne communicatie, (pers)voorlichting PR en events.

https://redonsgroen.nl/over-ons/
https://mijn.landvanons.nl/members/pages/achtergrondinformatie-aagtekerke
https://landvanons.nl/interviews/philippe-terheggen/?src=mailing
https://landvanons.nl/algemeen/interview-koop/?src=mailing


Ben jij thuis is één of meer van bovenstaande onderwerpen op het gebied van
communicatie of marketing? Ken je iemand anders die dat is? En wil je ons helpen
groeien? Stuur ons een bericht, ook wanneer je meer informatie wilt!

Hoe bepaal je welke gewassen je gaat
telen?
De keuze is reuze, althans voor een leek. Voor boeren
Wouter Steenbergen en vader Berend van perceel
Onneresch spelen deze factoren mee: situatie, verwachte
opbrengst, logische opvolging van gewassen, grondsoort,
de ideeën van Land van Ons, adviezen van agro-ecoloog
Peter Brul, wensen van het perceelteam en… toeval.

Wouter Steenbergen over opstellen van een teeltplan

ʻOns teeltplan voor komend seizoen is klaar, dat maken
we liefst in december. Dat we twee jaar geleden zijn
begonnen met triticale (krachtvoer voor onze koeien),
kwam door de situatie in Oekraïne. De prijs van het
biologisch veevoer dat we daarvandaan invoerden, was
enorm gestegen. Met boekweit zijn we in 2021 begonnen,
al direct na aankoop van het perceel. Het was al laat in het
seizoen en boekweit zaai je in juni. Je hebt er weinig werk
aan en je kunt ervoor en erna gras zaaien, dan heb je 3
opbrengsten in een jaar. Een jaar later begonnen we met
huttentut.

We kijken wat logisch is om na elkaar te verbouwen. Komend seizoen telen we geen
triticale maar gerst. Gerst bedekt de bodem beter in de vroege groei en gee� een iets
hogere opbrengst. En we hebben grasklaver. Dus 4 jaar staat er graan en dan 2 jaar een
mengsel van grasklaver en luzerne.

Bij de gewaskeuze speelt toeval ook mee, vervolgt Wouter: ʻAfgelopen jaar hadden we
quinoa, dat had ik gezien bij een andere boer en wilden wij ook weleens proberen. Dat
kan goed tegen onze temperaturen. Het is wel bewerkelijk, je moet het onkruidvrij
houden. Maar daar knutselen we wel een scho�elmachine van tweedehands onderdelen
voor in elkaar, dat vinden we ook leuk om te doen.

En – dat zag ik bij weer een andere boer – komend seizoen gaan we een op klein stukje
bonen telen: Groningse strogele. Die zijn ook bewerkelijk, maar daar zie ik een mooie rol
voor de vrijwilligers weggelegd.̓  Meer over gewaskeuze in de video over Onneresch.

In deze Landscoop besteden we extra aandacht aan het
thema Wat groeit er op onze percelen en waartoe?
Er groeit zo veel op onze twintig percelen dat elke poging
om dat te ordenen onbegonnen werk is. Maar we
proberen het toch. Een deel is voor de markt bedoeld,
zonder dat zouden we failliet gaan. Daarover gaat het
interview met Bas van Goor, die met boeren afspreekt
welke gewassen worden verbouwd en zorgt dat ze
worden verwerkt om – grotendeels via de webshop – naar
de consument te worden vervoerd.

Maar Land van Ons is vooral opgericht om de biodiversiteit te bevorderen. Dat doen we op
twee manieren. Door de 'commerciële' gewassen in beginsel zo te kiezen dat ze ook aan
de biodiversiteit bijdragen, daarover gaat ʻWat doen de gewassen?ʼ

mailto:vrijwilligers@landvanons.nl
https://youtu.be/ShUp4pFf1xk
https://landvanons.nl/algemeen/wat-gebeurt-met-oogst-van-ons/?src=mailing
https://landvanons.nl/algemeen/wat-doen-de-gewassen/?src=mailing


De andere manier is bomen, heggen, poelen en nog meer te planten, te graven en
anderszins te realiseren. Samen noemen we ze landschapselementen. Het artikel
daarover vraagt wat ze toevoegen. Het korte antwoord: ze zorgen voor leefgebied voor
insecten die gewassen bevruchten en op hun beurt de basis vormen onder het bestaan
van (kleine) zoogdieren en vogels. Heel grof gezegd bevorderen de gewassen de
biodiversiteit onder de grond en de landschapselementen die boven de grond.

Zo komt alles wat het land voortbrengt in principe ergens terecht: bij de consument, in de
bodem, bij de insecten. In principe misschien, maar in de praktijk wordt er heel veel
verspild. Daarover gaat het laatste stuk; op dat punt komt Land van Ons er aardig goed
vanaf.

Op donderdag 29 februari om 19.30 is Peter Brul te gast in het webinar ʻNaakte haver en
andere spannende gewassen .̓ Over de de gewassen die we op onze percelen telen. Hoe ze
de biodiversiteit kunnen vergroten en wat mensen en dieren eraan hebben.

Muesli met nieuwe samenstelling
Onze nieuwe muesli van de nieuwe oogst is binnen! Deze
keer hebben we vier gelijke delen tarwe-, spelt-,
boekweit- en havervlokken gecombineerd. Geteeld op
onze percelen de Holtesch en Bakkeveen. Nog meer
diversiteit op je ontbijtbord dus. Deze basismuesli is
lekker als ontbijt met bijvoorbeeld (plantaardige)
yoghurt, noten en vers of gedroogd fruit. Je kunt de
vlokken ook toevoegen aan je brooddeeg,
pannenkoekenbeslag of er koekjes van bakken.

Teeltplan Oogst van Ons

Elk jaar proberen we aantrekkelijke producten met een verhaal te (laten) maken van
teelten die goed zijn voor de biodiversiteit op onze akkers. In 2024 verwachten we
vezelhennep voor lijnzaadolie in Bakkeveen te telen. Verder gaan we door met inmiddels
klassiekers als boekweit, huttentut (Biesterhof), haver (Empe), tarwe en spelt (Holtesch)
en zijn we heel blij met rogge als nieuwe teelt voor ons (Holtesch). In Wassenaar gaan we
kruiden telen voor de zeep versie 2.0 en voor mogelijk nog andere producten. Er staat nog
meer op het verlanglijstje en of dat gaat lukken melden we je tegen die tijd.

Nieuw in de webshop:

Koolzaadolie

Koolzaad kennen we van die
geelgekleurde akkers, in dit geval op ons
perceel Bakkeveen. Het gewas trekt veel
insecten en is een schuilplaats voor
zoogdieren als hazen en reeën. De diepe
penwortel zorgt dat de plant goed tegen
droogte kan en verbetert de
bodemstructuur. Bovendien verhoogt
koolzaad de opbrengst van tarwe als
volgteelt. Een bijproduct is de voedzame
veekoek die overblij� na het persen van
het zaad. Deze koudgeperste en
ongefilterde koolzaadolie hee� een licht nootachtige smaak en is daarmee lekker in
dressings en andere koude toepassingen. Door het hoge rookpunt kun je koolzaadolie
ook goed gebruiken om in te bakken en te braden.

https://shop.landvanons.nl/
https://shop.landvanons.nl/
https://landvanons.nl/algemeen/landschapselementen/?src=mailing
https://landvanons.nl/nieuwsbrief/voedselverspilling-in-nederland/?src=mailing
https://shop.landvanons.nl/
https://shop.landvanons.nl/muesli.html/?src=mailing
https://shop.landvanons.nl/
https://shop.landvanons.nl/koolzaadolie.html/?src=mailing


Onze percelen

Land van Ons beheert op dit moment 20
percelen verspreid over tien van de twaalf
provincies; alleen Flevoland en Limburg
ontbreken nog. Bekijk het kaartje op de
website voor info. 

Friesland: Triemen, Kollumerzwaag en Bakkeveen

Groningen: Onnen

Drenthe: Hooghalen

Noord-Holland: Oudendijk

Utrecht: Houten en Soest

Overijssel: Lettele en Hasselt

Gelderland: Millingen, Empe en Ede

Zuid-Holland: Oud Ade, Wassenaar, Strijen en Noordeloos

Noord-Brabant: Halsteren en Udenhout

Zeeland: Kruiningen

Udenhout

Kwartiermaken
Voor ons gloednieuwe perceel bij
Udenhout zijn we begonnen om het
perceel en de buurt te verkennen en de
buren te ontmoeten. Inmiddels hebben
zeven boeren interesse getoond om het
perceel te pachten. We denken eind maart
een geschikte pachter te selecteren, zodat
we mogelijk het komende groeiseizoen
aan de slag kunnen. Het is een prachtig

gelegen perceel, met mooie overgangen naar naastgelegen bos en met veel potentie voor
verbetering van biodiversiteit.
Op de foto zie je het pad dat dwars over en langs het perceel loopt, links een deel
grasland, op de achtergrond een deel mais-stoppelveld en daarachter het prachtige
natuurgebied 'de Brand'.

Voor het perceelteam dat geformeerd gaat worden zijn we op zoek naar vrijwilligers,
vooral voor de rollen: perceel-coördinator, fotograaf, communicatie/PR en
ecoloog/bioloog. We verwachten in maart/april een kennismakingsbijeenkomst te
organiseren voor geïnteresseerde deelnemers, inclusief perceelbezoek. Deelnemers in de
regio Tilburg krijgen hiervoor een persoonlijke uitnodiging. Stuur een bericht voor meer
informatie of aanmelding als vrijwilliger.

Hooghalen

Vlindersoorten

https://landvanons.nl/onze-percelen/
https://landvanons.nl/onze-percelen/
https://click.mailerlite.com/link/c/YT0yMjM1NzU2NTIzNzQzNjE0MTg5JmM9YjZjOCZiPTExNTU1NTYwODQmZD11MGcxczBn.ci8CUqcKuDiGFDT6cuiERtDnBtopnap7RtTPiRkkmlI
mailto:udenhout@landvanons.nl


Op de Holtesch tellen we vlinders en
hommels op soort, er is zelfs een route
uitgestippeld over het perceel, dat
onderdeel is van de landelijke meetnetten
voor vlinders en hommels. In 2023 zijn er
179 vlinders geteld, de gevonden soorten
zijn op de plaat afgebeeld. 
Het groepje dat de
biodiversiteitsmonitoring uitvoert voor de
bestuivers van de Holtesch, hee� in 2023
circa 5 keer een inventarisatie gedaan.  Wat betre� de dagvlinders (=subset van de
bestuivers), hebben we 179 individuen geteld. Deze behoren allemaal tot de 14 soorten
die op de collage hierboven staan afgebeeld. Het betre� eigenlijk allemaal algemene
soorten, waarbij de Eikenpage eruit springt omdat die toch wat zeldzamer is. We hopen
dat in de toekomst, als onze ecologische werkwijze de biodiversiteit bevorderd hee�, er
op de Holtesch meer vlindersoorten te bewonderen zijn.

Strijen

Uit de startblokken
De oorspronkelijke pachters van ons perceel waren niet van plan om te schakelen naar
biologisch. Daarop is een wervingsronde gestart. De respons is veelbelovend… In
december hebben we met het Waterschap afspraken gemaakt over de slootverbreding
met aanleg van natuurvriendelijke oevers, en daarnaast over verhoging van het winterpeil
voor een optimale plas-dras situatie. Na het broedseizoen, periode juli-september,
worden de werkzaamheden uitgevoerd. We hebben inmiddels zeer prettig en constructief
contact met de Vogelwerkgroep Hoeksche Waard Landschap. De werkgroep helpt het
beheer af te stemmen op de vogelbroedeisen. Er zijn zelfs werkgroepleden ons
perceelteam komen versterken! Vorige week hadden we ons eerste team-uitje, daar
kwamen veel talenten en ideeën aan het licht.

Onnen

Seminar over regenwormen
Het hangt blijkbaar in de lucht, zij het dat
ze in de grond zitten: regenwormen!
Overal duiken artikelen op en worden
lezingen gegeven over deze
bodemverbeteraars bij uitstek. Zo ook op
de Onneresch, waar postdoctoraal
onderzoeker (RUG) Jeroen Onrust (rechts

onder) een fascinerende presentatie hield tijdens een seminar, door het perceelteam
georganiseerd voor deskundigen en betrokken vrijwilligers. ʻEigenlijk zijn wormen ook
boeren ,̓ zo liet hij ons zien. Ze scho�elen organisch materiaal onder, zorgen deels voor de
verwerking ervan, houden de grond los en zorgen ervoor dat daar lucht en water in
kunnen doordringen. Verschillende soorten wormen hebben daarbij verschillende taken:
sommige werken vlak onder de oppervlakte, andere gaan diep de grond in.

Na afloop van zijn presentatie nam Jeroen ons mee naar de es. Daar staken we op
verschillende plekken een spade in de grond en werden uit de gekeerde aarde voorzichtig
wormen losgepeuterd: grote, kleine, dikke, dunne, met of zonder zadel (een verdikte ring
om het lichaam), grijze, roze, een enkele groene. We lieten ze op onze hand kronkelen en
hielden ze tegen het licht, zodat we hun spijsverteringskanaal duidelijk konden zien - en
waren in aanbidding. Verder vertelde pachterszoon Wouter Steenbergen in dit seminar
 over het wel en wee van teelt en oogst in het seizoen 2023 op de Onneresch, en hij blikte
alvast vooruit op het bouwplan voor dit jaar. Gerjan Navis, die een sleutelrol hee� bij de
monitoring van flora en fauna, gaf ons een overzicht van wat de diverse tellingen hebben
opgeleverd. De resultaten zijn verheugend, we zijn duidelijk op weg naar een steeds
grotere biodiversiteit. 



Oud Ade

Voedselmoeras, het hele jaar
oogsten

In de Vrouwe Vennepolder in Oud Ade is
het team van Het Voedselmoeras druk
bezig met hun grootste project tot nu toe:
een moeras van 2.000 vierkante meter
(half voetbalveld). 'De bedoeling is het veen in zijn oorspronkelijke staat, een moeras,
terug te krijgen,' vertelt Helene Marcus. Ze stree� een permacultuur na door op de
laaggelegen stroken waterplanten te zetten en op hogere delen houtige gewassen.
'Binnen zo'n strook brengen we variatie aan zodat er een gelaagde beplanting en een
sterk systeem kan ontstaan. En we letten op de bloesemboog, de bloeitijden van de
verschillende soorten. Een goede oogstspreiding, waarbij een groot deel van het jaar iets
te oogsten valt, is goed voor de biodiversiteit.
'Oogsten zal het team van Het Voedselmoeras in eerste instantie nog zelf doen. Dat is
arbeidsintensief omdat er veel met de hand moet gebeuren. 'Maar als het eenmaal loopt,
willen we partners vinden om het moeras uit te baten.' Marcus verwacht niet dat dit
voedselmoeras groot genoeg is om rendabel te boeren. 'Dan heb je minimaal een hectare
nodig volgens onze berekeningen. Maar het experiment is prima geschikt om deze visie op
landbouw te testen.' De Universiteit Leiden meet straks de e�ecten van dit voedselmoeras
op de biodiversiteit en het klimaat. Meer informatie is de vinden op de website en
Facebook. 

Empe

Veel animo
Eerder deze winter hadden we het plan om ruim 700
struiken te planten. Toen we vroegen om vrijwilligers,
durfden we niet te hopen dat meer dan 35 mensen zich
zouden melden. Dank voor alle hulp! Daardoor konden
we op twee zaterdagen heel soepel 750 struiken en
tientallen bomen aanplanten.

Op de vacature perceelcoördinator reageerden ook boven
verwachting veel belangstellenden. Uiteindelijk is het Derk Hilhorst geworden, een man
met wortels in de Achterhoek. Zijn motivatie: “Toen Land van Ons van start ging in 2018
was ik meteen enthousiast en ben ik deelnemer geworden. Ik wil nu ook praktisch een
steentje bijdragen aan het verbeteren van de biodiversiteit en aan natuurinclusieve
landbouw.”

Houten

Lokale nieuwsbrief
Er gebeurt enorm veel rondom het perceel Houten en we merken dat er een grote groep
betrokkenen in de buurt van het perceel woont. Het perceelteam hee� daarom nagedacht
over hoe het alle geïnteresseerden laagdrempelig kan informeren, en vooral betrekken.
We hebben daarom een lokale nieuwsbrief in het leven geroepen.

Met deze nieuwsbrief hopen wij een groeiende groep mensen bevlogen en betrokken te
houden bij het perceel. Denk aan uitnodigingen voor activiteiten op het perceel, de
zoektocht naar een iconische soort, oproepen voor beurzen, informatie over
samenwerking met partners, de geschiedenis van het perceel en meer. De nieuwsbrief
zullen we regelmatig (we weten nog niet hoe vaak) uit gaan sturen naar iedereen die hee�
aangegeven op de hoogte gehouden te willen worden. Vorige week zondag is de
nieuwsbrief voor het eerst uitgegaan. Wil jij ook de hoogte gehouden worden? Meld je
dan aan. 

https://www.voedselmoeras.org/locatie-den-haag
https://www.facebook.com/Voedselmoeras/
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Wassenaar

Toekomstplaatje

Onder begeleiding van een
landschapsarchitect maken we plannen
voor verbeteren van de biodiversiteit en
verfraaien van het landschap. Daarbij
verliezen we het belang van boer Erwin
van WIJdehorst niet uit het oog. Op 20
januari hielden we een dialoogtafel. Het perceelteam, omwonenden, boer Erwin en
biodiversiteitsmonitoren deelden hun ervaring en expertise met elkaar. De
landschapsarchitect werkt de input nu uit tot een toekomstplaatje, waar we stapje voor
stapje naar toe gaan werken.

Boer Erwin nodigde vrijwilligers uit om op drie afzonderlijke dagen mee te werken op de
akker. Ongeveer 80 mensen gaven hieraan gehoor. De compostbedden zijn gescheiden
door houtsnippers en liggen nu klaar voor de eerste teelt en vele fruitstruiken staan netjes
in rijen op het land.  De jonge scheuten van de zwarte elzen staan ons op het perceel in de
weg, maar vinden gretig a�rek via een bomenhub van Meerbomen.nu. In ruil daarvoor
ontvingen we 10 stevige duindoorns voor ons toekomstige voedselbos.

Manieren om veel meer geld beschikbaar te krijgen

De groei van Land van Ons maakt het ons mogelijk om
regelmatig landbouwgrond aan te kopen, en deze samen
met biologische boeren te verduurzamen. Om een
schaalsprong te bereiken is echter nog veel meer geld
nodig. Niet alleen Land van Ons is op zoek naar een
slimme manier om meer groene grond beschikbaar te
krijgen. Ook collega-groene grondfondsen – Aardpeer,
Lenteland, BD Grondbeheer – hebben deze ambitie.
Gezamenlijk zijn we vanuit het Groenboerenplan een

lobbytraject gestart voor een ʻschaalsprong voor groene grond .̓ We pleiten daarbij ook
voor vrijstelling van belastinghe�ing in box 3 voor beleggen in groene landbouw. Of zelfs
voor beloning, vanwege het hoge groene maatschappelijk rendement. Lees 

Meer Bomen Nu oogsten

Enkele perceelteams werken voor de aanplant van
nieuwe bomen samen met Meer Bomen Nu, dat
momenteel samen met Urgenda een project doet om
jonge bomen te oogsten op plekken waar ze niet meer
kunnen groeien en ze een nieuw thuis te geven. Ook als er
geen perceel bij jouw in de buurt is kan je via
Meerbomen.nu de handen uit de mouwen steken. Kijk
hier voor een event bij jou om de hoek.

Team-zonder-land, Team Amsterdam?
Vorig jaar ontstond in Arnhem onder Land van Ons deelnemers het spontane idee om bij
elkaar te komen en samen het ideaal van een ʻboerenland vol levenʼ dichterbij te brengen.
Er was geen perceel dichtbij, maar waarom daarop wachten? Dat perceel komt er vast wel
en als dat gebeurt, staat er al een perceelteam in de startblokken. Intussen is men het
gedachtegoed van de coöperatie aan het uitdragen. Team Arnhem wil bekendheid geven
aan Land van Ons en deelnemers werven met activiteiten als het geven van lezingen,
meedoen aan markten, flyeren, excursies organiseren naar percelen iets verderop, et
cetera. (Zie de Landscoop van oktober 2023.)
    Mogelijk is er onder de vele Amsterdamse coöperatieleden animo om ook zoiets op te
zetten. Aandacht voor duurzaamheid en landbouw staat regelmatig op de rol bij Pakhuis
De Zwijger, De Balie en theaters als Het Ketelhuis. Een kandidaat-perceel was bovendien

https://landvanons.nl/doe-mee/
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twee jaar geleden al in beeld. Toen keken we naar de Lutkemeerpolder, waar het
actiecomité Voedselpark Amsterdam nog altijd strijdt tegen de verdozing van de
vruchtbare kleigronden. Een Team Amsterdam zou de acties kunnen steunen. Wie weet
kunnen we op een hoopvolle dag alsnog een perceel op fietsafstand van Amsterdam
aankopen.
Meedoen met Team Amsterdam? Laat het hier weten:
LandvanOnsAmsterdam@gmail.com

Stand-hosts gevraagd voor moestuinbeurs in Baarn

Van 22 tot 24 maart staan we met een Land van Ons-kraam van 10:00 tot 17:00 op de
Moestuinbeurs op Landgoed Groeneveld in Baarn. Naar verwachting komen daar 8.000
moes- en balkontuiniers op af. Kom ons een dagdeel helpen beursbezoekers te
informeren over Land van Ons en hun onze producten te laten zien. We hebben nog
standbemensing nodig op zaterdagochtend en -middag, en op zondagochtend. Meld je
aan met opgave van voorkeur voor datum en dagdeel: 10:00-14:00 en/of 13:00-17:00.
Mensen die zich aanmelden krijgen een bevestiging. Nadere informatie en instructie
volgen dichter op de bewuste datum.

Wil je voor ons schrijven?

Ben jij één van onze deelnemers die graag en goed schrij�? En heb je wel eens gedacht “Ik
wil best wat doen voor Land van Ons”? Dan is één plus één in dit geval waarschijnlijk
gewoon twee. En meld je dan bij Flip Schrameijer, dan kijken jullie samen telefonisch of
deze vraag op jouw aanbod aansluit. Mail

Doneren aan Land van Ons

Iedereen die Land van Ons een bedrag wil schenken of
nalaten kan dat fiscaal aantrekkelijk regelen via
Stichting Voorgrond, dankzij de ANBI-status van deze stichting, die overigens ook
andere, soortgelijke initiatieven ondersteunt.

word deelnemer

Webinar 
Donderdag 29 februari om 19.30 (i.p.v. 22 februari) vertelt
Peter Brul over de ins en outs van de gewassen die we op
onze percelen telen. Hoe ze de biodiversiteit kunnen
vergroten en wat mensen en dieren aan de gewassen
hebben.

Winterwandeling 
Zondag 10 maart op perceel Oud Ade. Tussen 10.45 en
12.30 uur vertellen gidsen van alles over het perceel.
Graag vooraf aanmelden.

Algemene Leden Vergadering, zowel fysiek als online te bezoeken op donderdag 18 april
vanaf 19:30 uur. Locatie volgt nog.

Land van Ons wil een kentering bewerkstelligen in het uitputten van grond en het
verdwijnen van plantaardig en dierlijk leven uit ons landschap. Dit doen we in het besef
dat ons land en onze grond letterlijk de bodem is onder ons bestaan, en daarmee een
tegenwicht en rustpunt is in ons hectische en op economische groei gerichte bestaan.
Door het verwerven en daarna behouden van het juridische eigenaarschap van
(landbouw)grond realiseren we een langjarige en daarmee duurzame aanpak.
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